
„Să recunoaștem 

forța mântuitoare a săracilor…să 

primim înțelepciunea misterului pe 

care Dumnezeu vrea să ni-l comunice 

prin ei.” 

FORMARE VINCENȚIANĂ

2015



Echipa de formare:

• Sora Magdalena Hârbu (Fiică a Carităţii)

• Doamna Ana Doboş (Conferinţa ,,Sf. Tereza a Pruncului Isus” Iaşi)

• Fratele Celestin Farcaş (frate Lazarist)

• Părintele Pavel Chelaru – spiritualul Conferinței  gazdă

• Părintele Petru Păuleț (spiritualul Grupei I)

• Seminaristul lazarist Adrian Maximilian Andrei

• Domnul Adrian Petruţ (Conferinţa ,,Sf. Anton de Padova” Tg. Frumos)



Locul desfăşurării formării:

Slatina
11-12 iulie

Conferinţa ,, Naşterea Fecioarei Maria ”  
Preşedinte:  Lucia Fazakaș

Spiritual:     părintele   Gheorghe Coșa

Roman

18-19 iulie

Conferinţa ,,Sfânta Tereza a Pruncului Isus ” Roman

Preşedinte: Demișcă Paul

Spiritual:    părintele Pavel Chelaru



Gazdele ne-au întâmpinat cu multă 
deschidere





Noi, echipa de formare, am oferit:

Conferințe

Ateliere

Prietenie

Dragoste

Însoțite de rugăciune și multe momente de 
comuniune



Conferinţa – ,,Viziunea sfântului Vincențiu 
despre săraci “  prezentată de fratele Celestin 

Farcaş

.



Sfântul Vincențiu  privea săracul 
în trei feluri:

-O privire de ordin social 
-O privire de ordin pastoral 
-O privire de ordin mistic

„Să mergem, frații mei, și să lucrăm cu o nouă dragoste 
pentru a sluji pe cei săraci, și chiar să căutam pe cei mai 
săraci și mai abandonati; să recunoștem înaintea lui 
Dumnezeu că ei sunt stăpânii și învățătorii noștri și că 
suntem nevrednici de a le face serviciile noastre mici.”



Conferinţa -,, Voi care vă mândriți că 
sunteți creștini, ce faceți voi?”     

prezentată de
sora Magdalena Hârbu



• Fericitul Frederic Ozanam a știut să profite de fiecare întâlnire și să o 
transforme într-o experiență de credință, de evanghelizare. Viața lui 
evanghelizează pentru că s-a lăsat atins de Cuvântul lui Dumnezeu, s-a 
lăsat provocat de cei din jur și a transformat fiecare întâlnire într-o 
experiență de credință, fiecare întâlnire l-a provocat să fie mai bun, mai 
sensibil, mai disponibil și mai plin de iubire

• Pentru a accepta învățătura persoanelor sărace avem nevoie de o inimă 
sensibilă întâi de toate la Cuvântul lui Dumnezeu și învățătura Bisericii. 
Doar confruntarea experienței trăite alături de persoanele sărace cu 
Cuvântul lui Dumnezeu poate face din această întâlnire o experiență de 
”credință” o lecție de ”evanghelizare”. Nu întâmplător ni se cere să ne 
rugăm înainte de a merge la persoanele sărace, cu alte cuvinte să-i cerem 
Domnului atitudinea interioară de a ne lăsa atinși de harul său care se 
manifestă prin această vizită. 



Conferinţa Sfântul Vincențiu de Paul–
Comunitate evanghelică şi 

evanghelizatoare – prezentată de 
Ana Doboș



Întâlnirea din cadrul Conferinţei înseamnă: 

-întâlnirea cu Cristos care este prezent în mijlocul nostru, ”Unde doi sau 
trei…”, 
-întâlnirea cu Cuvântul său care este citit şi meditat (partea spirituală), 
-întâlnirea cu bogăţia spirituală a celorlalţi membri (împărtăşirea Cuvântului) 
şi 
-întâlnirea cu nevoile, grijile, problemele, dar şi speranţele şi bucuriile celor 
săraci (discutarea cazurilor)

Papa Francisc ne îndeamnă: „Nu vă concentraţi asupra voastră înşivă, 
nu vă lăsaţi asfixiaţi de micile încurcături din casă, nu rămâneţi 
prizonieri ai problemelor voastre. Acestea se vor rezolva dacă veţi 
merge afară ca să-i ajutaţi pe alţii să rezolve problemele lor şi ca să 
anunţaţi vestea cea bună. Veţi găsi viaţa dăruind viaţa, speranţa 
dăruind speranţa, iubirea iubind. Există o întreagă omenire care 
aşteaptă: persoane care au pierdut orice speranţă, familii în 
dificultate, copii abandonaţi, tineri cărora le este închis orice viitor, 
bolnavi şi bătrâni abandonaţi, bogaţi sătui de bunuri şi cu golul în 
inimă, bărbaţi şi femei în căutarea sensului vieţii, însetaţi de divin...”  
(Scrisoarea: Tuturor consacraţilor)



,, Evanghelizarea – harul și vocația 
proprie a Bisericii “

• Prezentată de:

părintele Petru Păuleț 

Slatina

Părintele Pavel Chelaru-

Roman



• Părintele Păuleț, în prelegerea sa, ne-a  ajutat să înțelegem că 
Dumnezeu ne-a ales pe noi să trăim evanghelia. Trebuie să ne 
deschidem lucrării Duhului Sfânt. Ne-a îndemnat să ne lăsăm 
evanghelizați de alții, astfel vom vedea harurile și limitele 
persoanelor pe care le slujim. Slujirea aproapelui cu multă 
credință înseamnă: a asculta, a însoți, a mărturisi.

• Părintele Chelaru ne-a prezentat Biserica ca o realitate în care 
noi am intrat și ea a intrat în noi. Am intrat în Biserică prin 
Botez, prin ungerea cu Duhul Sfânt am devenit misionari, 
ducem vestea cea bună celor  care nu-l cunosc pe Dumnezeu, 
sau celor care simt nevoia de Dumnezeu. Misioanarii fac 
promovare umană.


